
PARAISTEN KAUPUNKI  

VANHUSNEUVOSTO 3/2025 

Aika: 15.5.2025 klo 12.00–12.35 

Paikka: Skanssi, kaupungintalo 

 

Läsnä Nyberg Widar  puheenjohtaja 
 Björklund Inger jäsen 
 Ginman Leif  jäsen 

Jansson Marita jäsen 
Karlsson Inger  jäsen 

 Kronqvist-Sundström Clara jäsen 
 Planting Ann  jäsen 
 Salonen Markku varapuheenjohtaja 
 Åkerfelt Bertil  jäsen 
 Knuts Åsa  sihteeri 
 
Poissa Brunnsberg Annika jäsen 
 Lindqvist Yngve jäsen 
 
 
§ 15 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00.  
 

§ 16 Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Inger Karlsson ja Markku Salonen. Pöytäkirja tarkastetaan 

sähköisesti. 

§ 17 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
§ 18 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 

Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 

§ 19 Kunta-alueiden terveiset 
Paraisten keskustassa ollaan parhaillaan mukauttamassa suojateitä poistamalla 
jalkakäytävistä korkeat reunat, minkä on määrä helpottaa liikuntarajoitteisten 
henkilöiden kadun ylittämistä. Asukkailta on samaan aikaan tullut palautetta siitä, että 
myös keskusta-alueen ulkopuolisia suojateitä on tarpeen tarkistaa. Erityisesti henkilöillä, 
jotka käyttävät jalaksellisia rollaattoreita, on vaikeuksia ylittää kadut turvallisesti. Sihteeri 
ottaa asiassa yhteyttä kunnossapitoinsinööri Stefan Illmaniin. 
 
 
 



 
 
Neuvoston edellisessä kokouksessa keskusteltiin yhdistysten kokoontumistilojen 
puutteesta. Nyt näyttää siltä, että Elmgrenintiellä sijaitseva Senioritupa säilyy kaupungin 
omistuksessa. Sen sijaan on edelleen epäselvää, mitä Ankkuritalolle tapahtuu. Asiasta on 
luvattu tietoa toukokuun loppuun mennessä. 
 
Koska Paraisten kerrostalojen ulko-ovet ovat ilta- ja yöaikaan lukittuina, 
ambulanssihenkilökunnalla on kuuleman mukaan hälytystilanteissa vaikeuksia päästä 
sisälle kerrostaloihin. Tämä on herättänyt ikääntyneiden keskuudessa huolta siitä, kuinka 
nopeasti apu pääsee perille hätätilanteissa. Sihteeri lupasi ottaa yhteyttä pelastustoimeen 
asian tarkistamiseksi. 
 

§ 20 Vanhusneuvoston tuleva rooli 
Odotamme jännittyneinä, annetaanko vanhusneuvostolle tulevaisuudessa läsnäolo- ja 
puheoikeus eri lautakuntiin. Tällä hetkellä asiasta ei ole vielä säädetty laissa, joten asiasta 
päättäminen on kunkin yksittäisen kunnan asia.  
 

§ 21 Muut asiat 
Neuvoston edellisessä kokouksessa nousi esille kysymys siitä, miksi yli 85-vuotiaat eivät 
enää saa Paraisten Kuulutuksia suurjakelun yhteydessä. Tämän taustalla on se, että 
lehden on nykyisin ostettava osoitetiedot, jotta lehteä voidaan jakaa saariston 
kotitalouksille. Digi- ja väestötietovirasto (DVV) ei salli 85 vuotta täyttäneiden 
osoitetietojen myyntiä, mikä estää suorajakelun tälle ikäryhmälle. Ensimmäisenä 
ratkaisuna ongelmaan sanomalehteä lähetetään nyt nippu jokaiseen aluekonttoriin, josta 
halukkaat voivat hakea itselleen oman numeron lehdestä. 

  
Edellisen kokouksen jälkeen rakennus- ja ympäristölautakunta pyysi vanhusneuvostolta 
kommentteja ehdotetusta Kirkkosalmenrannan kaupunginosan tontin 2 
asemakaavamuutoksesta. Tontille suunnitellaan kahta kerrostaloa. Sihteeri lähetti asiasta 
tiedustelun kaikille neuvoston jäsenille sähköpostitse. Vastauksia tuli yksi ja sihteeri 
lähetti sen edelleen lautakunnalle. 

  
Varha suunnittelee uuden palvelutalon rakentamista Folkhälsan-talon lähistölle 
Munkvikiin. 
 
Paraisten sotaveteraaniyhdistys lakkautettiin virallisesti 24.2.2025. Jatkossa veteraanien 
muistoa ja perinteitä tullaan vaalimaan Pargas Hembygdsförening -kotiseutuyhdistyksen 
puitteissa.  
 
Hyvinvointi- ja yhdistyskoordinaattori Kirsi Ala-Jaakkola siirtyy neuvoston sihteeriksi, 
koska neuvosto kuuluu nykyisin hyvinvointi- ja vapaa-aikapalvelujen alaisuuteen. 
 
Uusi vanhusneuvosto valitaan syksyllä. Kaupunginhallitus valitsee neuvoston jäsenet eri 
etujärjestöjen nimeämistä ehdokkaista. 

 
 
 



 
 

 
Parainen 15.5.2025  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
puheenjohtaja   sihteeri 
 
 
Pöytäkirjantarkastajat:  
 
 
 
Inger Karlsson    Markku Salonen 
on tarkastanut pöytäkirjan sähköisesti  on tarkastanut pöytäkirjan sähköisesti 


